

DAGSORDEN SKOLEBESTYRELSESMØDE.

Torsdag den 24/10 - 2024 kl. 17.15 – 19.30 i Personalerummet på Peter Willemoes skolen.
(Døren ved hovedindgangen er kodet til at åbne fra kl. 17.00).

Mødet starter kl. 17.15 – Velkommen til alle!

Forældrerepræsentanter:
Kirstine Raben – Formand, mødeleder, ansvar for dagsorden.
Marie Hansen – Næstformand, ansvar for tid og struktur.
Christian Johan Eilstrup. (På skoleophold indtil det nye år)
Christina Anita Christiansen.
Emily Rose MCLeman. - afbud
Lasse Tajmer.
Zainab Abdullah.
Medarbejderrepræsentanter:
Diana Winther N. Christensen - Pædagog.
Jannie Sandholt Jensen – Lærer og tillidsrepræsentant.
Elevrådsrepræsentanter:
Per Brodersen 8.b. - Formand
Ledelse og sekretariat:
Thomas Pedersen - Skoleleder.
Christina Lønberg Sørensen -Viceskoleleder SFO ansvar. Referat

*Opmærksomhed ved møderne på at der altid konkluderes på vores drøftelser og at vi i fællesskab får ført konklusionerne til referat. (O) Orientering (B) Beslutning (D) Drøftelse

Referat

- 1. Godkendelse af dagsorden (5 min.) slut 17.20 - godkendt**
- 2. Godkendelse af referat fra sidste møde. (5 min.) slut 17.25 - godkendt**
- 3. Samba. (D) (20 min.) slut 17.45**

Britta og Charlotte fra Foreningen "Liv i Assens" kommer forbi til en snak med bestyrelsen. På sidste møde vedtog vi, at det gav god mening at fortsætte med Samba på PWS i en periode på 3 år. Vi skal tale om, hvordan et fortsat samarbejde imellem foreningen Liv i Assens og PWS kunne se ud og hvordan det kan udvikle sig over de næste 3 år. Der er også et spørgsmål omkring tidspunktet for Samba i august, der skal afklares.

Der drøftes følgende:

-Foreningen "Liv i Assens" er glade for samarbejdet med skolen

-Det beskrives, at mellemtrinnet og udskolingens motiveres ved eks. at være med til at vælge tøjet.

Evt. Maskeworkshop

- Temaet til næste år er eventyr

- Der ligger ikke en forventning fra "liv i Assens" om, at skolen skal bruge mange dage på Samba op til Sambaoptøget. Kan musikken, dansene mv. inddrages i undervisningen i løbet af skoleåret?

- Tidspunktet skal enten være d. 16.8 eller d. 23.8 - det bliver meldt ud d. 14. nov. Afgørelsen bliver truffet i personalegruppen

4. Elevrådet (10 min). Slut 17.55

Opfølgning fra sidst

- Ny næstformand – *dette er blevet Marinus fra 6A*

UMR – *udskydes til næste elevrådsmøde. (undervisningsmiljø repræsentant).*

- Ønske om skolemad skal afdækkes af eleverne med en undersøgelse. Der er pt et tilbud fra Meiers Køkken, der også leverer skolemad i Ebberup.

- *Der kommer en opfølgning på dette til næste bestyrelsesmøde*

- *Elevrådet har spurgt ind til, hvilke ønsker eleverne har*

- Mobilfri skole update.

- *Der er kommet et skriv fra forskellige elever til elevrådet vedr. mobil. Henvendelsen handler om at der er elever som snyder ift. at aflevere deres telefon, de oplever, at de der mangler et fællesskab at være en del af, når telefonen er væk. Der er fortsat elever som spiller computer i pauserne, når vagten ikke opdager det.*

- *Det er forventeligt at der vil komme udfordringer, når der laves nye tiltag*

- *I 8. klasse er der kun et fåtal som aflevere deres telefon. Det opleves også, at der er elever som filmer i skoletiden – dette er ikke tilladt*

- *Kan der laves en kampagne henvendt til både elever og forældre ift. mobilpolitikken. Kampagnen skal løbe hen over resten af skoleåret*

- *Der samtales om, hvad der sættes i stedet for mobilen, så især de ældre elever oplever et godt fællesskab. Der udbydes pt. aktiviteter i hallen i pauserne, skal der flere lærerstyrede aktiviteter til?*

- Ønske om aktiviteter i pauserne.

- *Der har været en drøftelse i afdelingsmøde 2 vedr. andre aktiviteter i pauserne. Dette arbejdes der videre med. Dette omhandler hyggekedle og spil*

- *Hvis der er klassekasser kunne der indkøbes noget til frikvarterne*

Punktet vedr. mobilpolitikken skal på næste dagsorden

5. Juniorklub på PWS (D)(20 min). Slut 18.15

Thomas har været nysgerrig og opsøgende om Juniorklubber på andre skoler.

Vi skal i fællesskab spore os nærmere ind på tanken om en Juniorklub på PW Skolen. Det kunne f.eks. være med følgende spørgsmål:

- *Hvad er erfaringen fra andre skoler?*

De klubber som pt. findes i kommunen er drevet af forældre

Der er et politisk ønske om at være med til at finansierer juniorklubber

Der findes ikke et værdigrundlag – der er ikke så meget at hente fra de andre juniorklubber

Thomas gennemgår de behov der kunne være for en juniorklub på PW-klub

Følgende spørgsmål melder sig:

-*Hvor mange dage skal klubben have åben?*

-*Hvordan skal rammer og indhold være?*

-*Ser skole, forældre og elever et reelt behov?*

-*Er der kun tale om elever fra PWS?*

-*Er der omkostninger for forældre?*

-*Taler vi om frivillig / forældrebasis eller skal der ansættes personale?*

-*Hvad er for og imod de forskellige modeller?*

-*Kunne vi tale med Ungdomsskolen og finde ud af om de har gjort sig nogle overvejelser?*

-*Der er afsat økonomiske midler i Assens Kommune. Hvad rækker det til?*

-*Hvis der er tale om en klub som PWS skal drive, hvor ser skolen så sig selv i det projekt pt.?*

-*Hvad går vi videre med herfra?*

Økonomisk eksempel: 3 dage med en ugentlig åbningstid på ca. 8 timer med to ansatte, hvilket giver en årlig udgift på 97.000 kr., drift på 10.000 kr., ledelseskraft på ca. 50.000 kr. alt i alt vil det koste ca. 160.000 kr.

Kan man samarbejde med ungdomsskolen? Thomas går videre med dette

Punktet er til videre drøftelse til næste møde

Pause kl. 18.15. (15 min.) slut 18.30

6. Forældrehenvendelse på Aula (O) (10 min.) Slut 18.40

Vi følger op på henvendelsen og i den forbindelse den tidligere igangsatte indsats med mere opsyn og gule veste i frikvartererne i indskolingen. Skolen fortæller, hvad de ser og hvordan det går.

- Skolen fortæller, at der er 3-4 vagter på i alle pauser, dette gælder i alle afdelinger
- Der benyttes fortsat gule veste ift. at børnene kan se de voksne. I afdeling 1 går vagterne pt. i "8-taller", for at dække området. De steder hvor der oftest opstår konflikter – ved fodboldbanen og legetårnet er de voksne meget opmærksomme.
- Henvendelse fra 0. klasse ift. udevagter – dette tages op på næste KU, vi gennemgår vagtplanen igen og justerer.
- Dialog med lærere og pædagog om synligheden af gårdvagter, huske de at tage veste på. Er der områder vi overser?
- Dialog med klasserne, hvordan oplever de gårdvagterne, ved alle børn hvor vagterne går?

Ved henvendelse til Landsorganisationen Skole og Forældre anbefaler de os, at vi får en forventningsafstemning med skolen omkring hvem der besvarer henvendelser til skolebestyrelsen på Aula, samt tydelighed for forældre omkring skolebestyrelsesgruppen på Aula.

- Punktet er drøftet
- Skolebestyrelsen vil svare på alle henvendelser

Punktet skal på til drøftelse igen

7. Ny aftale om folkeskolen (O) (40 min.) Slut 19.20 *Link om aftalen sendt ud med dagsordenen.

Thomas og Christina vil gerne præsentere bestyrelsen for de initiativer i den nye aftale om folkeskolen, der får betydning for PWS nu her og på sigt. Der kommer mere indflydelse til skolebestyrelserne. Hvad betyder det for os?

- Det store emne er frisættelse af folkeskolen og mere indflydelse til skolebestyrelsen
- Kortere skoledag, herunder afskaffelse af UUV – timerne, disse overgår til en timebank
- Mere praktisk undervisning, og mere valgfrihed til de ældste klasser, herunder mulighed for juniorsemesterlærer
- 45 min bevægelse – skal der fastsættes et princip?
- Lokale valgfag – tættere samarbejde med lokalforeningerne
- Afskaffelse af krav om lektiehjælp
- Kompetancedækning i indskolingen forsvinder
- Afskaffelse af obligatoriske projektopgave – hvis vi ønsker det?
- Færre læseplaner og færre kompetancemål
- Mulighed for karakter på 6. og 7. klassetrin – Hvad ønsker vi?
- Bedre praksis i brug af Aula
- Repræsentation af erhvervslivet i skolebestyrelsen
- Skolebestyrelsen deltager i skoleudviklingsamtaler – dette gør skolebestyrelsen allerede

- Serviceeftersyn af kvalitetstilsynet – vores samarbejde med STUK nedjusteres
- Skolen oplever, at der mangler udmeldinger fra forvaltningen vedr. juniormesterlærer og måske en enighed om timetallet for de mindste elever
- På næste dialogmøde vil emnet være "Folkeskoleforliget", her håber vi at blive klogere på, om der vil være fælles retningslinier for skolerne i Assens kommune

Udvalgte punkter skal på dagsorden igen

8. Orientering fra: (10 min.) slut 19.30

a. Ledelse:

b. Formand:

-OBS dato for Dialogmøde om "Ny aftale om folkeskolen" 7/11 kl. 19-21.

c. Personale:

9. Eventuelt.

Til næste dagsorden:

- Tidligere kommunal beslutning efter høring om at benytte betegnelsen børnehaveklasse i Assens Kommune. Andre skoler er i gang, hvor er PWS i processen?
- Hvor langt er vi i forhold til hjemmesiden og tydelighed for skolens forældre om hvem sidder i skolebestyrelsen? Har vi mulighed for at tilføje et stykke tekst om bestyrelsens arbejde på hjemmesiden?
- Gruppe for kontaktpædagoger på Aula? Ved evaluering af kontaktpædagoger indsatsen til mødet i november kan vi samtidig tale om, hvordan vi med fordel kan integrere kontaktpædagogerne bl.a. ved løbende at orientere om bestyrelsens arbejde så vi på den måde kan opnå mere synlighed.

*Følgende punkter står i kø til næste dagsorden. Evaluering af kontaktpædagoger indsatsen. MOT projekt. Trivselsmåling, støtte og inspiration. Kort høringsfrist, Børne og Unge politik Assens Kommune.

- Tak for i aften. Næste bestyrelsesmøde er 27/11-24 - Vi ses!

God skik ved møderne 😊

- Vi holder os til det emne, der er beskrevet i punktet på dagsordenen.
- Vi lytter til hinanden og prøver at forstå hinandens holdninger og meninger.
- Vi forsøger ikke at spille tid med at gentage os selv eller andre.
- Vi respekterer, at alle har lov til at have deres mening om tingene.
- Vi bliver ikke personlige i vores argumentation.
- Vi er med til at sikre, at alle får udtrykt deres mening.
- Vi respekterer, at et kompromis også er en løsning.
- Vi husker at konkludere på drøftelserne.